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September is in onze gemeente de maand van de kermissen. Deze week zijn de 
gildefeesten (kermis) in Niftrik in volle gang, waar jong en oud kan genieten van vertier 
en saamhorigheid.  

Helaas hebben we de laatste tijd ook kunnen lezen in de Gelderlander, respectievelijk op 

17 augustus en 18 augustus, dat de dorpskermissen in de kernen onder druk staan. Zo 
werd de kermis in buurdorp Winssen zelfs volledig afgelast. Dit tot grote ontstemming 

van de inwoners en onrust van de Wijchense kernen. “Behouden wij wel onze 
kermissen?” 
 

De Wijchense VVD vindt het van groot belang dat er aandacht is voor de leefbaarheid en 

culturele waarde van de dorpsfeesten en kermissen ter vergroting van het woongenot 
van onze inwoners.  
 
Momenteel laat de landelijke ontwikkeling zien dat kermissen en daarbij de dorpsfeesten 

steeds lastiger te realiseren zijn en exploitanten lastiger te binden zijn voor de kermis 
binnen de kernen. Het animo onder exploitanten terugloopt vanwege lagere opbrengsten 
tijdens kleine kermissen. 
Tijdens de kermissen van 2022 in Bergharen en Niftrik waren geen exploitanten te 

vinden welke de botsauto / autoscooter wilde exploiteren, waardoor de kermis vele 
malen minder aantrekkelijk was voor de jeugd.  
 

Onder andere hierdoor constateren wij als Wijchense VVD dat de leefbaarheid van de 
kernen binnen onze gemeente onder druk staat en dat de kermissen hier een bijdrage in 

hebben.  
Binnen de kernen hebben de dorpsfeesten een historische waarde en speelt deze ook een 

belangrijke rol in de saamhorigheid binnen de gemeenschap. 
Kermissen worden gedragen door de kernen. "Als er iets wordt georganiseerd vanuit die 
sociale cohesie dan is er veel mogelijk.” Dit blijkt uit verschillende voorbeelden vanuit 

onze kernen. 

 
De prijzen van kermisattracties blijven stijgen door o.a. Covid-19 effecten, zie de 
Gelderlander, artikel van maandag 27 juni 2022 “Traditionele kermis leeft, maar is wel 
heel erg duur geworden”. Dit gegeven maakt het voor de kernen nog lastiger om een 

volwaardige dorpskermis te realiseren.  
 
Wij hebben als Wijchense VVD de nadrukkelijke wens dat alle kernen binnen onze 

gemeente kunnen blijven genieten van de jaarlijkse dorpskermis en hiermee de 

leefbaarheid en de dorpse saamhorigheid geborgd wordt.  
 
 

 



 

 

Daarom zouden wij van het college antwoorden willen hebben op de volgende vragen: 

 
 Te onderzoeken hoe kermissen in de kernen van de gemeente Wijchen kunnen 

blijven plaatsvinden en de resultaten daarvan in eerste kwartaal van 2023 terug 
te koppelen aan de gemeenteraad 

 Aan de hand van dit onderzoek een voorstel te doen of een financiële of een 

andersoortige impuls nodig is om de kermissen te levendig te houden en de 

leefbaarheid hiermee te vergroten.  
 
 
Namens de fractie van Wijchense VVD,  
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